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Voorzitter, de vorige vergadering werden wij verrast met uw aangekondigde 
vertrek. Uw gebruikte toen de bekende tekst uit het prachtige boek Prediker: 
‘Alles heeft zijn tijd en er is een tijd van komen en een tijd van gaan’. Het bracht mij 
de afgelopen tijd die andere bekende tekst in herinnering, ook uit het boek 
Prediker: ‘Er is niets nieuws onder de zon. Is er iets waarvan men kan zeggen: Kijk 
eens, dat is nieuw? In de eeuwen die voor ons geweest zijn, is het er al geweest’.   

Prachtige tekst toch? Nou, zult u misschien zeggen, we leven in barre tijden! 
Hoezo niets nieuws? Klimaatverandering, opwarming, oorlogen, natuurrampen, 
opgaande en ondergaande wereldmachten…   

Beste mensen, het is écht van alle tijden! De geschiedenis leert dat wat er nu 
gebeurd zich regelmatig herhaalt. Betekend dit dat de SGP vindt dat je dan maar 
lijdzaam af moet gaan wachten wat er gaat gebeuren? In tegendeel! Vanuit de 
Bijbelse normen en waarden werkt de SGP aan het welzijn van alle inwoners van 
Zuid-Holland. Echt alle. Niet alleen extra opgeleukte aandacht voor enkele 
groepen, nee álle groepen. En dat doet de SGP ook in de zorg die we voor de 
schepping moeten hebben. We pakken daar onze verantwoordelijkheid in  

De SGP dacht overigens wél dat er iets nieuws onder ze zon was met de nieuwe 
partij BBB in onze Staten. Het lijkt er echter op dat de BBB zich razendsnel 
transformeert naar een alledaagse coalitiepartij. Niets mis mee, wij waren dat 
voor kort ook, maar de boodschap van de BBB was dat het anders moet. Als 
voorbeeld de voorbarige brief over de opcenten naar minister Kaag en de 
constatering vorige week dat er toch al een meerderheid voor is maakt het debat 
vandaag een beetje voor de bühne. En dat is jammer!  

Voorzitter, de SGP heeft u een aantal maanden terug opgeroepen om PS leden 
beter in positie te brengen. Het is soms bar gesteld met het professioneel 
omgaan met vragen van, en informatie voor PS leden. De voorbeelden zal ik 
binnenkort in het Fvo willen bespreken.  

BEGROTING  

De SGP kan wellicht instemmen met de beleidsarme begroting met de 
kanttekening, stemverklaring, dat wij nu nog niet in kunnen instemmen met de 
150 miljoen vanuit het coalitieakkoord. We kunnen als Staten immers nu niet 
wegen of u de juiste keuzes maakt, op ca. 37 miljoen na, en de juiste kaders zijn 
gesteld.  

De SGP pleit verder voor een realistische begroting op basis van de 
uitvoeringscapaciteit die beschikbaar is en niet op basis van een gewenste 



capaciteit. Het aangekondigde amendement van de ChristenUnie inzake 
rijksmonumenten kan op onze instemming rekenen.  

EXTERNE RELATIES  

Voorzitter, het dossier China komt steeds terug, en terecht gezien de 
ontwikkelingen in dat land. De SGP heeft samen met andere fracties hier vorige 
jaar het initiatief in genomen wat geresulteerd heeft in de afspraak dit jaarlijks 
uitgebreid tegen het licht gehouden wordt. Voor het eerst begin 2024. De SGP 
hecht aan die afspraak. Om te voorkomen dat we ingehaald worden door de 
feiten zou de SGP de toezegging willen hebben van Gedeputeerde Staten dat de 
beloofde evaluatie echt begin 2024 besproken kan worden, januari of 
februari. Kan dat?  

LANDELIJK GEBIED  

De SGP heeft vorig jaar een motie ingediend om de PAS melders niet aan hun lot 
over te laten. Dat dreigt bij de Interimmers helaas wel te gebeuren. Dat kan 
veel persoonlijk leed betekenen voor deze ondernemers. De SGP overweegt een 
motie in te dienen om de interimmers mee te nemen in de gebiedsprocessen. 
Dit is in lijn met wat de minister hierin heeft aangegeven. Verder pleit SGP er 
voor om de uitbreiding van recreatiegebieden en het aanleggen van 
zonnepanelen niet ten koste te laten gaan van kostbare landbouwgrond. Bij het 
ZH-PLG gaan wij hier verder op in.  

MILIEU  

De SGP heeft onlangs in de commissie aandacht gevraagd voor de status van 
varend ontgassen. Dank voor de snelle en uitgebreide toelichting! Het brengt ons 
bij de volgende vragen: ‘in hoeverre zijn de voorbereidingen in Zuid 
Holland voldoende om op 1 juli 2024 gesteld te staan. En wat gaat het voor Zuid-
Holland betekenen als zij geen toezicht en handhaving meer hoeft/mag 
uitvoeren’. Kan GS ons t.z.t. informeren hierover, inclusief de afwikkeling, 
compensatie enz.? De SGP dient een motie in waarin zij Gedeputeerde Staten 
oproept om aan te dringen op een gelijktijdige invoering van het verbod op de in 
fase 1 én 2 genoemde stoffen. Op die manier zijn sluitende business cases 
voor bedrijven die de installaties moeten realiseren beter binnen handbereik. En, 
wat gebeurd er met de schippers als het verbod wel ingaat maar ontgassen 
in installaties niet kan?  

Opnieuw wil de SGP de situatie met gevaarlijke stoffen door bewoonde 
gebieden onder de aandacht brengen. Er is ons reeds een uitgebreide 
technische sessie toegezegd. Vandaag dienen wij samen met D66 een motie in 



om meer vaart te brengen in onderzoek om zodoende dit lastige dossier in 
beweging te krijgen.  

BEREIKBAARHEID  

De SGP blijft oproepen om de ontsluiting van nieuwe woonwijken geregeld te 
hebben voordat de eerste bewoner van die wijk de sleutel van het huis krijgt.  

Daarnaast roept de SGP op om werk te maken van bestaande knelpunten zoals 
in de Duin- en Bollenstreek, de door de inwoners van Katwijk ervaren 
problematiek rond de N206 wat betreft het abrupt stoppen van de Rijnlandroute 
en verkeersmaatregelen met betrekking tot de ontsluiting van Valkenhorst 
omdat de huidige ontsluiting de verkeersproblematiek rond Katwijk alleen maar 
doet toenemen.   

En als u dan een project zoekt waarbij u het vanaf het begin goed wilt oppakken, 
dan schuift de SGP graag de Hoeksche Waard naar voren met de op handen 
zijnde bouw de nieuwe wijk Stougjeswijk. Als we op de website van deze nieuwe 
wijk onder ‘bereikbaarheid’ kijken, wordt er alleen gesproken over fiets- en 
wandelpaden en een nieuwe R-net-verbinding. U begrijpt dat dit geen afdoende 
maatregelen zijn om deze wijk te ontsluiten via de nu al overvolle N217. Wat 
gaat u verder hier aan doen?  

WONEN  

De SGP vraagt meer aandacht voor starterskoopwoningen. Momenteel is er 
alleen subsidie voor huurwoningen, maar recent onderzoek heeft 
opnieuw aangetoond dat koopwoningen voor starters schaars zijn. Bijkomend 
voordeel is dat starters voor een koopwoning hierdoor hun huurwoning kunnen 
verlaten waardoor er ook weer huurwoningen worden vrijgespeeld. Kan 
Gedeputeerde Staten zich hierin vinden? De SGP overweegt hier een motie 
voor in te dienen.  

ENERGIE  

De SGP vraagt al jarenlang aandacht voor geluidsoverlast door windturbines. 
Graag zouden wij een onderzoek naar de kosten van tijdelijke stilstand bij de 
meest overlast gevende momenten willen zien waarin de situatie van overlast 
voor mens én dier wordt uitgezocht. Een motie hiervoor heeft de SGP 
voorbereid voor nu alleen windpark Spui maar het zou ook mooi zijn als 
Gedeputeerde Staten dit toe kan zeggen. 

TOT SLOT 
  



Tot slot rest het mij de Gedeputeerde Staten, Provinciale Staten, de Ambtelijke 
Organisatie en de griffie en voorzitter Gods zegen toe te wensen in het 
belangrijke werk.  

 

 

 

 

 

 


